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Komisja Rolnictwa, Leśnictwa i Ekologii 14.12.2012r. 

Godzina 10:00 

Adam Szpak – tematem dzisiejszego posiedzenia, już drugiego jest zapoznanie się  
z regulaminem utrzymania czystości, zaopiniowanie regulaminu utrzymania czystości  
i porządku na terenie Gmin Mazurskiego Związku Międzygminnego Gospodarka Odpadami. 
Punkt drugi sprawy różne. Na poprzedniej komisji padło parę uwag i dwa wnioski. Te 
wnioski zostały przyjęte, zgłoszone do pana wójta. Wniosek o rozesłanie wersji roboczej 
regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gmin Mazurskiego Związku 
Międzygminnego Gospodarka Odpadami do wszystkich sołtysów gminy Wydminy w celu 
zapoznania się  
z powyższym regulaminem. Prawdopodobnie słuszny wniosek bo sołtysi powinni wiedzieć. 
Tak samo jak mieszkańcy wiosek. O ile wiem zostało to po sołtysach porozsyłane. Drugi 
wniosek to wniosek o przeniesienie posiedzenia komisji rolnictwa, leśnictwa i ekologii na 
inny termin z powodu braku przedstawiciela Mazurskiego Związku Międzygminnego 
Gospodarka Odpadami. Za wnioskami głosowało 4 radnych według listy obecności. Czterech 
było obecnych. Ja się dowiadywałem i z panią sekretarz rozmawiałem, tu nie chodziło o to 
aby przedstawiciel tego mazurskiego związku był i tłumaczył, bo to jest jakby wersja robocza. 
Związek Gospodarka Odpadami po prostu poprosili o naniesienie uwag przez każdą z gmin, 
która należy do tego związku. Oni te wnioski poprzyjmują do końca roku, naniosą poprawki, 
żeby dopracować regulamin do perfekcji. Po nowym roku prawdopodobnie wejdzie to pod 
obrady każdej gminy i przyjęte lub nie przez radę gminy. Tutaj na poprzedniej komisji były 
uwagi. Osobiście zgłosiłem § 12 inne wymagania dotyczące gospodarki odpadami. Tutaj mi 
się nie podobało, że jakby się narzuca mnie jako klientowi albo producentowi śmieci jak ja 
mam kupować w sklepie, w jakich torebkach jak to mam robić, chociaż tu jest w miarę 
możliwości określone. Ale te w miarę możliwości jeżeli związek przyjmie to, będzie to 
obowiązywać. Nie będzie w miarę możliwości, tylko ja nie będę mógł, a mamy demokrację. 
W § 10 pkt. 2 odpady wielkogabarytowe odbierane będą dwa razy w roku. To też mi się nie 
podoba, bo ktoś wyrzuci w styczniu wersalkę i będzie zalegiwała do połowy czerwca aż mu 
to zabiorą, więc tutaj padła propozycja co kwartał, żeby to nie zalegiwało. Jeżeli uważacie 
państwo bo tutaj w miarę możliwości samo to słowo, być może związek wymyśli jakieś inne 
te dwa wyrazy. 

Piotr Pryczka – w miarę możliwości samo to słowo mówi, że to nikt nikomu nic nie narzuca. 

Adam Szpak – tak ale skoro to przyjmiemy to już jest umarł w butach. 

Piotr Pryczka – to nie jest umarł w butach. W miarę możliwości to jest w miarę możliwości. 

Piotr Warecha – sprecyzowane jest to cienko trochę. Nie ma takiej precyzji. 

Adam Szpak – powinno jasne być. To jest jak z ustawami. W miarę możliwości ustawa 
wchodzi i ona nie działa bo jest martwa. Taka propozycja ode mnie padła. Jesteśmy tutaj we 
trzech. Jest nas quorum, także prosiłbym o wasze zdanie. Jeżeli nie to wykreślamy to  
i zostawiamy tak jak jest to napisane przez związek. Jedynie naniesiemy poprawkę na te 



2 

 

wielkogabarytowe śmieci, żeby były wywożone co kwartał. Taki wniosek wniosek pójdzie do 
tego związku mazurskiego gospodarka odpadami. 

Piotr Pryczka – jeszcze gdzie te zużyte oleje, lakiery, farby. 

Adam Szpak – krótko paragraf panie Piotrze, który to. 

Piotr Pryczka – § 9. 

Adam Szpak – 9 paragraf. Jest. Gromadzenie w pojemnikach na odpadu komunalne śniegu, 
lodu, gruzu, popiołów, szlamów, substancji toksycznych, żrących, wybuchowych, 
przeterminowanych, leków, zużytych olejów, resztek farb, rozpuszczalników, lakierów  
i innych odpadów. 

Piotr Warecha –  o tym się nie mówi, choćby w rolnictwie. Dezynfekcja urządzeń 
związanych z mleczarstwem, te kwasy, to wszystko. To jest mieszane z gnojowicą i wożone 
na pola. 

Adam Szpak – potem rolnik to je w produktach albo sprzedaje drugiemu. 

Piotr Pryczka – osobne szambo musi być. 

Piotr Warecha –kto to weryfikuje. 

Piotr Pryczka – no nikt ale powinno być chyba osobno. 

Adam Szpak – pięć lat temu budowałem taką nową chlewnię i właśnie sanepid powiatowy, 
wojewódzki nadzorował to i przy mleczarkach, płukanie dojarek, kan jak jakieś detergenty 
idą musiało być osobne szambo. Nie może być ze ściekami domowymi, komunalnymi 
mieszane. 

Piotr Pryczka – nie może być mieszane z gnojowicą. 

Adam Szpak – no oczywiście. 

Piotr Pryczka – a jak masz kanalizację podłączoną to może być puszczone. 

Adam Szpak – no nie bardzo u niego nie pozwolili podłączyć do szamba domowego ani do 
gnojowicy. 

Piotr Pryczka – do gnojowicy nie, ale do szamba jak masz kanalizację może być puszczone. 

Adam Szpak – czyli co panie Piotrze pan proponujesz w tym paragrafie 9. 

Piotr Pryczka – żeby wskazali miejsce gdzie to składować.  

Adam Szpak – czy jeszcze jakieś uwagi do tego regulaminu? Czyli tak odpady 
wielkogabarytowe byśmy nanosili tu poprawki na co kwartał a nie dwa razy w roku i wskazać 
miejsce składowania tych właśnie rozpuszczalników, resztki farb olejnych itd. To takie dwie 
poprawki. Tak? Żeby związek wskazał jak będzie to od nas odbierał. 
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Piotr Pryczka – tu w żadnym punkcie nie ma jak oni to będą odbierali. 

Adam Szpak – tu związek wskazuje tylko, że zabrania się wrzucania do tych kontenerów na 
normalne śmiecie. Nie daje się wskazania co ja mam z tym zrobić. Palić tego nie wolno. Tu 
związek nie pokazał, że nie wolno rzucać do tych kubłów na tzw. pospolite śmieci ale nie 
wskazał jak mam to zrobić, do worka wrzucić, kiedy to będzie odbierane, w jaki sposób 
przechowywać, czy to na otwartym terenie czy zamkniętym  pomieszczeniu bo to są jednak 
szkodliwe substancje. Dobrze. To kto z państwa radnych jest za tymi dwoma poprawkami? W 
§9 w punkcie 1 mając na uwadze zasady utrzymania czystości i porządku zabrania się – i tutaj 
te uwagi przez pana Piotra wcześniej i co za tym idzie w §10 punkt 2 odpady 
wielkogabarytowe odbierane będą dwa razy w roku i tutaj nanosimy zmianę co kwartał. Kto z 
państwa jest za takimi zmianami w tym regulaminie? Proszę o podniesienie ręki. Trzech 
radnych jest za i trzech obecnych. Dziękuję. To byłoby na tyle. Sprawy różne może. Proszę 
mówić, pytać. Czy jeszcze coś? To dziękuję bardzo za przybycie. Zamykamy posiedzenie 
komisji rolnictwa. Dziękuję bardzo. 
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